

## English



We offer a modern English course using traditional as well as up-to-date teaching methods and media. Thus, we create the best basis for learning and using the English language.

### **Structure of the Course**

The first semesters of your English studies are centered on the work with *English File Intermediate* and an additional grammar book. IMS-students will also be working on IT-related topics.

Later, the focus of the course will be on the preparation for the Cambridge Business English Certificate BEC Vantage (Council of Europe: level B2), which will be taken towards the end of your studies. What is more, proficient students will have the opportunity of studying for higher language exams.

### **Skills**

You will be trained in the four basic skills Speaking, Listening, Writing and Reading, working in the following fields: family and free time, culture and travel, sports and health, business, technology as well as communication. Some common texts include formal and informal letters or emails, notes and memos, as well as reports and proposals. As for literature, you will start with Easy Readers and then move on to original texts.

### **Teaching Methods**

Teaching methods involve teacher-centred teaching, working on your own and working in pairs or in groups, both in face-to-face and e-learning scenarios. In addition, you will learn how to work on interdisciplinary projects whereby you will also be able to acquire and further develop essential social skills.

## Englisch



Wir bieten einen zeitgemässen Englischunterricht, der bewährte und aktuelle Unterrichtsmethoden vereint, wobei auch der Einsatz neuer Medien ein wichtiges Element bildet. Damit ist die beste Voraussetzung gegeben, die Sprache zu lernen und auch anzuwenden.

### **Kursaufbau**

In den ersten Semestern des Englischunterrichts steht die Arbeit mit *English File Intermediate* und einem zusätzlichen Grammatikbuch im Zentrum. IMS-Lernende arbeiten auch an IT-Themen.

Später bildet die Vorbereitung auf das Cambridge Business English Examen BEC Vantage (Niveau B2 des Europäischen Referenzrahmens) den Schwerpunkt. Dieses Examen wird im letzten Schuljahr abgelegt. Ferner haben fortgeschrittene Schülerinnen und Schüler die Möglichkeit, sich auf höhere Cambridge Examen vorbereiten.

### **Fertigkeiten**

Die vier Grundfertigkeiten Sprechen, Hören, Schreiben und Lesen werden u. a. anhand folgender Themen geübt: Familie und Freizeit, Kultur und Reisen, Sport und Gesundheit, Wirtschaft, Technologie sowie Kommunikation. Die Schülerinnen und Schüler verfassen zudem formelle und informelle Briefe oder E-Mails, Mitteilungen und Notizen sowie Berichte und E, um sich im schriftlichen Ausdruck zu üben. Was die englische Literatur anbelangt, so werden vereinfachte Texte sowie auch Originaltexte gelesen.

### **Unterrichtsmethoden**

Die Unterrichtsmethoden umfassen Frontalunterricht, selbständiges Arbeiten, Partner- und Gruppenarbeit, sowohl im Präsenzunterricht wie auch in E-Learning-Szenarien. Fach-, Methoden- und Sozialkompetenzen werden ausserdem durch die Arbeit an interdisziplinären Projekten gefördert.

### **See also/siehe auch**

<http://www.cambridgesol-bern.ch/>